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   Komisia územného plánovania a životného prostredia 

 Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja 
 

 

Košice: 25.11.2024 

Číslo: 04630/2024/OddUPaSI-56031 

Vybavuje: Ing. arch. Peter Serfözö 
e-mail: peter.serfozo@vucke.sk  

Telefón: 055/7268 178 

  

 

 

ZÁPISNICA 

 

z 13. rokovania Komisie územného plánovania a životného prostredia 

Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja, konaného dňa 20.11.2024 
na Úrade Košického samosprávneho kraja, Námestie Maratónu mieru č. 1 v  Košiciach 

zasadačka č. 310 (2. poschodie). 

 

PROGRAM  ROKOVANIA 

 
1. Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania 

2. Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisií 

3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 11/2020 

o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociál-

nych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 

4. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

5. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení 

a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 

o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských 

zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

6. Schválenie realizácie a spolufinancovania projektového zámeru integrovanej územnej 

investície: „Digitálne územné plánovanie Košického samosprávneho kraja“     

7. IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

8. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 

9. Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2023  

10. Informatívne správy 

b)   Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho 

rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 (s 

výhľadom do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022 – 2030“       

c)   Informatívna správa o činnosti neziskovej organizácie Dobrovoľný zbor civilnej 

ochrany KSK     

d)   Informatívna správa o činnosti spoločnosti GLIP KOŠICE, a. s.  

11. Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. 

polrok 2025 

12. Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2025    
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13. Rôzne 

14. Záver 
 

 

K bodu č. 1   

Otvorenie, zistenie počtu prítomných členov, schválenie programu rokovania  

Vyjadrenie:  

Predseda Ing. Milan Lesňák otvoril 13. rokovanie komisie Územného plánu a životného 

prostredia a zhodnotil stav 15 prítomných členov komisie. Privítal hlavného kontrolóra Ing. 

Jozefa Hudáka, zástupkyňu riaditeľa úradu Košického samosprávneho kraja JUDr. Ľubicu 

Palkovú a všetkých členov komisie. 

 

Prítomní boli upozornení na nahrávanie za účelom vyhotovenia zvukového záznamu, výlučne 

pre potreby zhotovenia zápisnice.  

Program rokovania komisie bol vopred zaslaný všetkým členom komisie e-mailom, materiál 

na prerokovanie bol zverejnený na digitálnom zastupiteľstve.  

Predseda členom komisie umožnil podať návrh na doplnenie bodu do programu rokovania, čo 

nikto z prítomných nevyužil, preto navrhol schváliť program rokovania tak, ako bol zaslaný 

všetkým členom v pozvánke. 

 

Diskusia: 

K bodu č.1 diskusia neprebehla. 

 

Uznesenie č. 34/2024 : Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje program 

13. rokovania komisie bez zmeny. 

 

Hlasovanie č. 1:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 

 

K bodu č.2:     

Kontrola plnenia uznesení a požiadaviek z komisie  

 

Z ostatných rokovaní komisií, nie sú žiadne nesplnené požiadavky a uznesenia boli splnené.  

 

Diskusia:  neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 35/2024: 

Komisia Územného plánu a životného prostredia berie na vedomie kontrolu plnenia podnetov 

a požiadaviek. 

 

Hlasovanie č. 2:  

Prítomní: 15 

Za: 15    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený 
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K bodu č. 3 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 

11/2020 o výške úhrady za sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariade-

niach sociálnych služieb v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 

Prezentoval : Ing. Agáta Šafráneková,  Ing. Vladimír Pauco 

Celková výška úhrady za poskytovanú sociálnu službu v zariadeniach sociálnych služieb je 

stanovená ako súčet viacerých zložiek. Schválenie konsolidačných opatrení v oblasti 

verejných financií, ktoré boli prijaté z dôvodu ich ozdravenia, sa prejaví najmä zvýšením dane 

z pridanej hodnoty, zavedením novej dane z finančných transakcií a ďalšími opatreniami, 

ktoré sa pretavia do rastu cien.  

Z uvedených dôvodov vyplýva, že je potrebné navýšiť maximálne limity pri stanovení úhrady 

za stravnú jednotku a úhrady režijných nákladov na prípravu stravy, výdavky spojené s 

poskytovaním ubytovania v zariadeniach sociálnych služieb je nevyhnutné pretaviť do úpravy 

sadzieb za ubytovanie pri súčasnej snahe o udržanie a zvyšovanie kvality poskytovaných 

sociálnych služieb. 

Zároveň aj zvyšovanie sadzieb stanovených za pomoc pri odkázanosti fyzickej osoby na 

pomoc inej fyzickej osoby pri úkonoch sebaobsluhy musí odzrkadľovať rast mzdových 

výdavkov, daňového a odvodového zaťaženia pri zvyšovaní minimálnej mzdy a ostatných 

príplatkov. 

Vplyvom zmeny VZN dôjde k navýšeniu predpisov úhrad za sociálne služby poskytované 

v ZSS v ZP KSK o približne 9%. K navrhovanej zmene VZN sa pristupuje z dôvodu, aby 

nebolo potrebné v najbližších rokoch opätovné otváranie a zmena VZN z dôvodu ďalšieho 

nárastu makroekonomických ukazovateľov s dopadom na výšku úhrad prijímateľov 

sociálnych služieb. 

 

Diskusia:  

K bodu diskusia neprebehla 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 36/2024  

Komisia územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu schváliť 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 11/2020 o výške úhrady za 

sociálnu službu, o spôsobe jej určenia a platenia v zariadeniach sociálnych služieb  

v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja. 

 
Hlasovanie č. 3:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu č. 4 : 

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja o určení výšky 

príspevku na čiastočnú úhradu nákladov v školách a školských zariadeniach 

Prezentovala : MVDr. K. Franková 

Predkladaný návrh VZN KSK:  

- nahrádza doterajšie VZN KSK č. 13/2016 vrátane všetkých jeho  zmien a doplnkov   
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- aktualizuje rozsah mesačného/ročného príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

v jazykových školách, materských školách a v školských zariadeniach   

- aktualizuje rozsah finančného príspevku zákonných zástupcov žiakov na čiastočnú 

úhradu prevádzkových nákladov v školských stravovacích zariadeniach   

V predkladanom návrhu VZN sú finančné príspevky zákonných zástupcov na prevádzku  

v školských jedálňach a výdajných školských jedálňach určené formou intervalu pre hlavné 

a doplnkové jedlá. 

Konkrétnu výšku poplatku určí riaditeľ školy/školského zariadenia v závislosti od podmienok 

a regionálnych špecifík. Navrhované finančné intervaly vytvárajú dostatočný priestor pre 

štatutárov na dlhšie časové obdobie.  

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 37/2024 :  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu schváliť 

Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja o určení výšky príspevku na 

čiastočnú úhradu nákladov v školách a v školských  zariadeniach. 

 

Hlasovanie č. 4:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 5:  

Návrh Všeobecne záväzného nariadenia Košického samosprávneho kraja, ktorým sa 

mení a dopĺňa Všeobecne záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 

18/2022 o financovaní základných umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a 

školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja 

Prezentovala : Ing. Knutová 

V rozpočtoch školských zariadení na rok 2025 bolo zohľadnené zvýšenie vlastných príjmov 

školských jedální z príspevkov žiakov, resp. zákonných zástupcov na čiastočnú úhradu 

nákladov v školách a školských zariadeniach.  

Zmenila sa priemerná suma na mzdy a prevádzku na jedno jedlo v zariadení školského 

stravovania a uvádza ju nová príloha č. 1 VZN. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 38/2024 :  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu schváliť Všeobecne 

záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja, ktorým sa mení a dopĺňa Všeobecne 

záväzné nariadenie Košického samosprávneho kraja č. 18/2022 o financovaní základných 

umeleckých škôl, jazykových škôl, materských škôl a školských zariadení 
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v zriaďovateľskej pôsobnosti Košického samosprávneho kraja v znení Všeobecne záväzného 

nariadenia Košického samosprávneho kraja č. 1/2022 z 18.12.2022 a č.7/2023 z 8.12.2023. 

Hlasovanie č. 5:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu  :6 

Schválenie realizácie a spolufinancovania projektového zámeru integrovanej územnej 

investície: „Digitálne územné plánovanie Košického samosprávneho kraja“     

Prezentoval : Ing. arch Peter Serfӧzӧ 

Predložený materiál predstavuje členom komisie projektový zámer integrovanej územnej 

investície: „Digitálne územné plánovanie Košického samosprávneho kraja“ 

za účelom schválenia realizácie a  spolufinancovania projektu. 

Hlavným cieľom projektu je využívanie prínosov digitalizácie pre občanov, podniky, 

výskumné organizácie a orgány verejnej správy. Realizácia projektu, zahŕňa digitalizáciu dát 

územného plánu VÚC KSK, digitalizáciu vybraných dátových tém územných plánov obcí 

podľa prierezových tém IÚS a vytvorenie centrálnej dátovej platformy. Košický 

samosprávny kraj sa vďaka tomu posunie k modernejšiemu a efektívnejšiemu systému 

územného plánovania, ktorý bude lepšie slúžiť potrebám obyvateľov a podporí udržateľný 

rozvoj regiónu. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili:  Ing. Iveta Rušinová, Ing. arch. Matúš Človieček , Ing. Robert Magyar, 

RNDr. Martin Smrčo 

Témy diskusie:  

- aktuálny stav územnoplánovacej dokumentácie Košického kraja. 

- Legislatíva- schválenie nového zákona 200/2022 Z.z. o územnom plánovaní a z neho 

vyplývajúce povinnosti 

- Problémy v aktuálne spracovaných UP obcí a miest 

- Ako môže samosprávny kraj zasiahnuť do spracovania UP obcí a miest 

- Skúsenosti s obstarávaním územného plánu obce Ruskov 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 39/2024 :  

Komisia Územného plánu a životného prostredia  odporúča zastupiteľstvu schváliť 

 

a) realizáciu a spolufinancovanie Projektového zámeru integrovanej územnej investície: 

„Digitálne územné plánovanie Košického samosprávneho kraja, žiadateľ: Košický 

samosprávny kraj, Námestie Maratónu mieru 1, 040 01 Košice 

b) zabezpečenie finančných prostriedkov na spolufinancovanie realizovaného projektu vo 

výške 96 000, 00  EUR, 

c) zabezpečenie financovania prípadných neoprávnených výdavkov z rozpočtu Košické-

ho samosprávneho kraja. 
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Hlasovanie č. 6:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 7 

IV. Úprava rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 

Prezentoval : PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga 

V prednesenej IV. Úprave rozpočtu KSK v roku 2024 sú premietnuté rozpočtové opatrenia 

predsedu KSK, ktorými boli schválené zvýšené nedaňové príjmy, presuny z bežných výdav-

kov do kapitálových výdavkov, presuny z centrálnej rezervy, presuny medzi jednotlivými 

investičnými akciami  a Zastupiteľstvom KSK schválené Uznesenie č. 302/2024. 

V IV. Úprave rozpočtu KSK v roku 2024 ide o úpravy rozpočtu vyplývajúce zo znížených 

daňových príjmov, zo zvýšených nedaňových príjmov, z poskytnutých dotácií zo štátneho 

rozpočtu (ďalej len ŠR“) a z Európskej únie (ďalej len z „EÚ“) a z použitia fondu na výdavky 

a výdavkové finančné operácie. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: RNDr. Martin Smrčo JUDr. Ing. Miloš Ihnát, PaeDr. Dávid Demečko, 

PhD., Mgr. Zuzana Slivenská, JUDR. Ľubica Palková 

Témy diskusie:  

- postup projektu Plavárne v Kráľovskom Chlmci, financovanie  

- dotaz akými plavárňami disponuje Košický kraj 

- predpoklad netransparentného pridelenia dotácie na skejt park pre sídlisko KVP 

- upresnenie zdroja financovania skejt parku na KVP – Terra Inkognita 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 40/2024 :  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu schváliť 

 

a) Úpravu bežného rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

 

zvýšiť bežné príjmy  o  5 824 039 € 

 

zvýšiť bežné výdavky o  5 824 039 € 

 

b) Úpravu kapitálového rozpočtu Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

 

zvýšiť kapitálové príjmy o  1 400 364 € 

 

znížiť kapitálové výdavky o  5 300 215 € 

 

c) Úpravu finančných operácií Košického samosprávneho kraja v roku 2024 takto: 

 

znížiť príjmové finančné operácie o    6 686 501 €  

 

zvýšiť výdavkové finančné operácie o         14 078 €  
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 7:  

Prítomní: 15 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 8 

Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 – 2027 

Prezentoval: PhDr. Mgr. Jozef Cvoliga 

Návrh rozpočtu KSK na roky 2025 až 2027 je spracovaný v súlade s platnou legislatívou. 

Pokrýva v prvom rade výkon samosprávnych funkcií kraja, splátky úrokov, plnenie 

finančných záväzkov vyplývajúcich z uzavretých zmlúv a financovanie prenesených 

kompetencií v súlade s platnými zákonmi.  

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili: JUDr. Beáta Zemková, Ing. Jozef Hudák, Ing. Iveta Rušinová, PhDr. 

Mgr. Jozef Cvoliga 

Témy diskusie: 

- rozsah poverenia predsedu realizovať zmeny v rozpočtových opatreniach 

- predseda má možnosť tvoriť presuny medzi odvetviami 5 % a v rámci odvetvia 10 %  

- stanovisko hlavného kontrolóra 

- rozpočet musí byt sprístupnený hlavnému kontrolórovi 25 dní pred zastupiteľstvom 

- výška čerpania úveru na rozpočtové opatrenia 

 

Uznesenie č. 41/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu  

B) schváliť 

1. Návrh rozpočtu Košického samosprávneho kraja na roky 2025 - 2027 

 

2. Rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2025 takto: 

 

a) Bežný rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2025 

 

bežné príjmy vo výške 282 555 425 € 

bežné výdavky vo výške 279 581 415 € 

 

b) Kapitálový rozpočet Košického samosprávneho kraja na rok 2025 

 

kapitálové príjmy vo výške   43 913 167 € 

kapitálové výdavky vo výške   78 542 044 € 

 

    c)  Finančné operácie Košického samosprávneho kraja na rok 2025 

  

príjmové finančné operácie vo výške   75 475 621 € 

výdavkové finančné operácie vo výške   43 820 754 € 
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Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 8:  

Prítomní: 15 

Za: 14     Proti: 0   Zdržal sa: 1 

Návrh bol schválený. 

Prichádza ďalší člen komisie: Ing. Slavomír Zubriczky (16/19) 

 

K bodu 9 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho 

kraja za rok 2023 

Prezentoval : Mgr. Katarína Rosičová PhD. 

Vyhodnotenie plnenia PHSR KSK za rok 2023. Predkladaný materiál pozostáva z troch častí. 

V prvej časti je stručný súhrn silných a slabých stránok a výziev v rozvoji v rámci 

jednotlivých oblastí v nadväznosti na plnenie cieľov PHSR KSK. V druhej časti materiálu sú 

vyhodnotené aktivity PHSR KSK 2016 – 2022 z pohľadu ich aktuálneho stavu za rok 2023. 

Táto časť obsahuje aj zoznam navrhovaných zmien aktivít. V tretej časti materiálu sú 

vyhodnotené ukazovatele výsledku a dopadu PHSR KSK 2016 – 2022 v časových radoch 

podľa dostupnosti údajov pre jednotlivé indikátory s posledným údajom spravidla za rok 2023 

Ukazovatele sú naplnené na základe dostupných verejných databáz.  

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 42/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie 

Vyhodnotenie Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kra-

ja za rok 2023. 

 

Hlasovanie č. 9:  

Prítomní: 15 (1 neprítomný) 

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 10 

Informatívne správy 

b) Informatívna správa o hodnotení strategických dokumentov „Program 

hospodárskeho rozvoja a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 

2023 – 2027 (s výhľadom do roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického 

kraja 2022 – 2030.“     

Prezentoval : Mgr. Katarína Rosičová PhD. 

Zastupiteľstvo Košického samosprávneho kraja schválilo „Program hospodárskeho rozvoja a 

sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023 – 2027 (s výhľadom do 

roku 2030)“, s povinnosťou bezodkladne zapracovať obsah záverečného stanoviska z 

posúdenia strategického dokumentu, prihliadať na podmienky prijatia strategického 
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dokumentu a zohľadniť výsledky záverečného stanoviska z posudzovania vplyvov na životné 

prostredie. Tieto podmienky boli zapracované do dokumentu. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Uznesenie č. 43/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie  

Informatívnu správu o hodnotení strategických dokumentov „Program hospodárskeho rozvoja 

a sociálneho rozvoja Košického samosprávneho kraja na roky 2023-2027 (s výhľadom do 

roku 2030)“ a „Integrovaná územná stratégia Košického kraja 2022-2030“. 

 

c)   Informatívna správa o činnosti neziskovej organizácie Dobrovoľný zbor civilnej 

ochrany KSK     

Prezentoval: Ing. arch. Peter Serfӧzӧ 

Činnosť n.o. DZCO KSK v roku 2024 

- podpísané memorandá a dohody o spolupráci so strategickými partnermi z územia 

v oblasti dobrovoľníckych organizácií.  

- Distribuovaných 16ks automatických externých defibrilátorov, spolu so zaškolením 

k ich používaniu.  

- Zriadené webové sídlo organizácie so zverejňovaním aktualít a povinne 

zverejňovaných dokumentov.  

- bezplatné zaškolenie 250 dobrovoľných hasičov, udelené boli certifikáty zdravotnej 

starostlivosti, spôsobilosti na výškové práce a pilčícke práce.  

- zozbierané kompletné dáta o úplnom materiálno-technickom zabezpečení všetkých 

dobrovoľných hasičských zborov na území kraja, pričom údaje boli 

pretransformované aj do mapovej aplikácie pre lepšiu orientáciu a prípadnú 

identifikáciu. 

- aktívna účasť v troch projektoch HORIZON EUROPE 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili : Ing. Iveta Rušinová, JUDr. Beáta Zemková, Ing. Jozef Hudák 

Témy diskusií:  

- Financovanie aktivity 

- Komu patria defibrilátory 

- Personálne zabezpečenie neziskovej spoločnosti 

 

Uznesenie č. 43/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie  

Informatívnu správu o činnosti neziskovej organizácie Dobrovoľný zbor civilnej ochrany 

KSK, n. o. 

 

d) Informatívna správa o činnosti spoločnosti GLIP KOŠICE, a. s. 

Prezentuje: Ing. arch. Peter Serfӧzӧ 

V roku 2024 došlo k viacerým legislatívnym zmenám, ktoré majú dopad na zámer 

vybudovania areálu Globálneho logistického industriálneho parku Košice. 

Spoločnosť GLIP KOŠICE v roku 2024 absolvovala všetky potrebné stretnutia 
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s ministerstvami a spoločnosťami, ktorých rozhodnutia majú dopad na plánovanie a budúcu 

realizáciu tohto územia. Všetky požiadavky a podnety boli prehodnotené a budú zapracované 

do žiadosti o udelenie certifikátu významnej investície, vrátane príloh, ktorých podanie je 

plánované na prvý kvartál roku 2025. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Uznesenie č. 45/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie  

Informatívnu správu o činnosti spoločnosti GLIP KOŠICE, a. s. 

 

Hlasovanie č. 10:  

Prítomní: 15 (1 člen neprítomný)  

Za: 15     Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

 

K bodu 11: 

Rámcová obsahová náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na 

I. polrok 2025 

Prezentuje: Ing. arch. Peter Serfӧzӧ 

Rámcová obsahová náplň predstavuje zameranie Úradu Košického samosprávneho kraja  

a navrhnutie základných priorít podľa jednotlivých oblastí a to: ekonomickej oblasti, oblasti 

sociálnej, zdravotnej, školskej, dopravnej, kultúrnej, projektovej a  investičnej, majetkovej 

oblasti, oblasti regionálneho rozvoja ako aj oblasti kontroly na úrovni útvaru hlavného 

kontrolóra, či volených funkcionárov. Bude priebežne dopĺňaná o  naliehavé a neodkladné 

aktivity a úlohy. 

 

Uznesenie č. 46/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia odporúča zastupiteľstvu zobrať na vedomie  

Rámcovú obsahovú náplň zasadnutí Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na  

I. polrok 2025. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 11:  

Prítomní: 16   

Za: 16    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 
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K bodu 12: 

Plán úloh komisií Zastupiteľstva Košického samosprávneho kraja na I. polrok 2025    

Predseda komisie Ing. Milan Lesňák predstavil členom komisie navrhované body plánu úloh 

na prvý pol rok 2025. Navrhované boli odsúhlasené a doplnené o : 
1. Informácie o aktuálnom stave Programu obnovy krajiny 

2. Informácie o fungovaní a aktuálnej činnosti Vodných rád 

3. Povodie Bodrogu a Hornádu, čistota vodných tokov a vodných nádrží na týchto tokoch. 

 

Diskusia: 

Do diskusie sa zapojili : Ing. Jozef Magda, RNDr. Martin Smrčo, Ing. Milan Lesňák 

Témy diskusií:  

- Program obnovy krajiny a témy rozvoja verejných vodovodov a kanalizácií, činnosť 

vodných rád,  

- Podnet na prizvanie zástupcov Východoslovenských Vodárni na rokovanie komisie,  

- Povodie Bodrogu a Hornádu – problémy s hromadením odpadov 

- prebieha verejná debata o redistribuovaní financií z Envirofondu na vodárenské spo-

ločnosti aby si vedeli čiastočne naplniť svoj investičný dlh  

- Kanalizácie a vodovody- problémy- majetkovo-právne vzťahy, zastaralé rozvody, za-

staralé PD, efektívnosť financovania a politické vstupy do problematiky 

 

 

Uznesenie č. 47/2024:  

Komisia Územného plánu a životného prostredia schvaľuje doplnený plán úloh komisie 

a zároveň odporúča zastupiteľstvu predložený materiál prerokovať a schváliť. 

 

Diskusia: 

K bodu diskusia neprebehla. 

 

Záver: 

Predseda komisie požiadal členov komisie hlasovať o návrhu na uznesenie. 

 

Hlasovanie č. 12:  

Prítomní: 16   

Za: 16    Proti: 0   Zdržal sa: 0 

Návrh bol schválený. 

 

K bodu 13 

Rôzne 

Ing. Marcela Ondová PhD, ,  

Bola vysvetlená problematika vodných rád a programu obnovy krajiny, ktorý je stále aktuálny 

a jeho aktivity bežia. 

Boli podané informácie o aktivitách so spoločnosťou Danucem a podnetu vzneseného 

občanmi. Prebiehajú rokovania s vedením Danucemu, vo veci zmeny integrovaného 

povolenia. Košickým samosprávnym krajom bolo vznesených 6 požiadaviek, orientovaných 

na spoločnosť Danucem a aktuálne platnú legislatívu. 

Niektoré z požiadaviek, ktoré boli podané: výsadba stromoradia, možnosti otvorených dát 

a transparentnej kontroly odpadov.  

Spoločnosť Danucem prejavila súčinnosť a záverom posledného stretnutia bol časový harmo-

nogram a plán aktivít, ktorý bude odprezentovaný aj na komisii. (Ing. Milan Lesňák) 

Snaha kraja v tejto problematike je vystupovať transparentne na všetky strany. 
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Spoločnosť Danucem rozposlala pozvánku na diskusiu, programom stretnutia by mali byť 

plány spoločnosti.  

 

RNDr. Martin Smrčo: poďakoval Ing. Marcele Ondovej PhD za vykonanú prácu, a slovne 

zhodnotil fakty vyplývajúce z realizovaných výskumov. 

Navrhol zamerať sa na rozbor prítomnosti dioxínov a možnosti ako ovplyvniť ich distribúciu 

do prírodného prostredia. 

Ing. Marcela Ondová PhD vysvetlila priebeh zberu vzoriek. Kontrola ovzdušia prebiehala aj 

na živých látkach (kôra a mach). Bol ukázaný potenciál dioxínov, ktoré sa viažu v tukoch. 

Podľa prúdenia vetra bol určený zber vajíčok, ktorých kontaminácia bola potvrdená vo 

všetkých prieskumoch. 

MVDr. Štefan Džurina odporučil odobrať vzorky aj z dravcov (ako napr. líšky, jastraby..) a  

vyhodnotiť aj mäso na prítomnosť dioxínov.  

PCB látky Strážske – návrh na zvýšenie investície do výskumu orientovaného na 

neutralizáciu PCB látok v prostredí 

Ing. Peter Sekula vysvetlil rozsiahlosť problematiky PCB látok, koncentrácia vo vajíčkach je 

signifikantný ukazovateľ. Vajíčka sú sústavne konzumované, PCB látky sa v tele kumulujú. 

Jediná možnosť dekontaminácie tela je dojčením. Je potrebná investícia do poznania 

vysokých koncentrácii vo vajíčkach 

 

Ing. Iveta Rušinová sa pýtala na výšku financií alokovanú v rozpočte KSK na projekty 

zamerané na témy životného prostredia  

Ing. Marcela Ondová PhD vysvetlila – v rozpočte KSK je alokovaných cca 700 000 tis eur  

 ( 400 tis – LIFE spolufinancovanie, 100 tis – program obnovy, 200 tis – podpora mäkkých 

projektov) 

 

Stav vrtu v Čižaticiach – JUDr. Beáta Zemková 

RNDr. Martin Smrčo -  firma aktuálne vyhodnocuje podmienky a určuje možnosti. Je podaná 

žiadosť na realizovanie nového vrtu. Voda bude využívaná ako médium na ohrev vzhľadom 

na vysoký obsah arzénu. 

 

Znečistenie obce Jasov a dopad na vodnú nádrž Ružín – JUDr. Beáta Zemková 

Je zachovaná udržateľnosť projektu? 

Ing. Peter Sekula - Spomínaný priestor v Jasove je zarastený. 

 

K bodu 14:  

Záver: Bolo konštatované, že program 13. rokovania Komisie Územného plánu a životného 

prostredia bol vyčerpaný a členom komisie bolo poďakované za účasť. 

 

 

 

 

.................................................... 

Ing. arch. Peter Serfözö                                                              

tajomník komisie 

 

...................................................... 

Ing. Milan Lesňák  

predseda komisie 
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